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Název: Nevýhodné smlouvy jsme dávno vypověděli, ale málokdo to chce slyšet 
  
ŘEDITEL PRAŽSKÉ NEMOCNICE NA HOMOLCE MICHAL ŠETLÍK ŘEKL PRÁVU: 
  
- Vaše nemocnice je citována Evropskou komisí ve studii o Korupci ve zdravotnickém sektoru jako 
příklad nemocnice, která se snaží vyvést peníze ven a obcházet zákony. Z jakého období toto zjištění 
je? 
  
Některá média informují o této věci zcela zkresleně a povrchně. Píší o Nemocnici Na Homolce, ale 
nepíší, kdy se vše odehrálo a jaký byl vývoj. Ve zprávě se hovoří o období let 2009-2010, přičemž 
informace má čerpat z let ještě dřívějších. Je to tedy doba, kdy měla nemocnice jiné vedení, 
ředitelem byl MUDr. Dbalý. Informace, které se dnes o naší nemocnici objevují v některých médiích, 
přesto spojují podnikatele Rittiga či společnost Alseda, která tehdy provozovala sklady 
zdravotnického materiálu v nemocnici a měla přes ně vyvádět peníze Rittigovi, se současným 
vedením nemocnice. To není pravda. Pro upřesnění – já sám jsem naopak ihned po nástupu do 
funkce ředitele nemocnice v březnu 2012 vypověděl veškeré smlouvy s právní kanceláří Šachta a 
Partners (bývá spojována s lobbistou Rittigem, dnes MSB Legal – pozn. redakce), které předchozí 
vedení uzavřelo, a také jsem vypověděl sklady firmě Alseda (dnes KTH). Homolka se tedy s Rittigem 
vypořádala už před dvěma roky. V tomto směru také mé vedení poskytlo plnou součinnost Policii ČR 
při šetření a sami jsme některé podněty podali. 
  
- Takže odmítáte jakoukoli korupci? 
  
Za mého vedení ano. Moje vedení všechny možné korupční kanály odstranilo. 
  
- Pod palbou kritiky se ocitl zejména fakt, že některé věci pro vás zajišťuje dceřiná společnost Holte 
Medical a tím údajně zbytečně přicházíte o peníze. Nemůžete si některé věci obstarat skutečně sami? 
Vždyť jste přece placeni z peněz pojištěnců a záleží na tom, jak hospodaříte. 
  
Je třeba si uvědomit, že v předchozích letech, ke kterým se vztahuje zpráva Evropské komise, 
vlastnila nemocnice pouze sedmdesátiprocentní podíl v dceřiné společnosti a měla tak omezené 
možnosti její kontroly. Nyní je ve stoprocentním vlastnictví nemocnice. Pocitově je tak pro nás 
dceřiná společnost jedním z oddělení nemocnice. Když něco stoprocentně vlastníte, tak je jedno, 
jestli je to vně či uvnitř firmy. Dcera je samozřejmě pro nemocnici výhodnější a pružnější, protože 
jako obchodní společnost může dosáhnout větších výhod než rozpočtová organizace. Současně je ale 
pro nás její existence živou záležitostí – stále analyzujeme její výhody a nevýhody. Z portfolia, které 
dodává do nemocnice, se například nákup léků přesunul do nemocniční lékárny a dcera nakupuje již 
jen zdravotnický materiál. A pokud jde o hospodaření – na rozdíl od mnoha jiných nemocnic 
hospodaříme dobře. Nevýhodné smlouvy jsme dávno vypověděli, ale málokdo to chce slyšet. 
Ekonomicky patříme k nejlepším v republice. Za uplynulých dvacet let jsme dokázali být vždy ziskoví a 
přitom nečerpali, s výjimkou zakoupení nového Leksellova gama nože, státní dotace. 
  
- Ještě se vrátím k té kritice. Proč jste vůbec zakládali dceřiné společnosti? Některým lidem to přijde 
podezřelé. 
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Tyto společnosti vznikly už někdy v polovině devadesátých let, tedy v době, kdy česká legislativa 
umožňovala státním organizacím založit dceřiné společnosti. Založil je ještě první ředitel Nemocnice 
Na Homolce Oldřich Šubrt a ministerstvo zdravotnictví s tím tehdy bylo srozuměno. Současné vedení 
tedy žádné dcery nezakládalo a nemohlo v tomto směru postupovat nikterak protiprávně. 
  
- Máte tyto dceřiné společnosti dál, anebo se chystáte je zrušit? 
  
Před problematiku dcer jsem byl postaven ihned po nástupu do funkce ředitele. Prioritní bylo 
proniknout do jejich struktury a odvolat z jejich orgánů osoby spjaté s kanceláří Šachta a Partners, což 
se také poměrně rychle podařilo. 
  
- Doplním předchozí otázku. Například na situaci kolem vaší dceřiné společnosti si stěžoval bývalý 
ministr zdravotnictví Martin Holcát a současný šéf resortu Svatopluk Němeček to chce prošetřit. Jaké 
nabízíte řešení vy? 
  
Existuje několik možností. Tou první je jejich zrušení. Tato varianta ale není tak jednoduchá, jak by se 
mohlo zdát. Je to dlouhodobý proces, protože v takovém případě je nutné převést všechny činnosti 
zpět do nemocnice, likvidaci je možné provést teprve za situace, kdy bude mít nemocnice kapacity na 
jejich zajištění, to znamená navýšení tabulkových míst, navýšení mandatorních výdajů, uzavřená 
výběrová řízení atd. Představte si vysoutěžení asi 35 tisíc položek ze seznamu zdravotnického 
materiálu, to nezrealizujete přes noc. Vzhledem ke smluvním vztahům dcer s dalšími společnostmi a 
možnostem jejich vypovězení či zrušení může být i tato oblast značně nákladná (penalizace, soudní 
spory apod.). Jsme však připraveni tuto cestu nastoupit. Jsme schopni v dohledné době možná řešení 
předložit k posouzení i s vypočtenými ekonomickými dopady na nemocnici a řídit se doporučením 
ministra. 
  
- To znamená, že budete reagovat na postoj ministerstva? Prý jste s ním nechtěli spolupracovat. 
  
Znovu zdůrazňuji, že se budeme řídit doporučením ministra. Je lží a mystifikací, že Nemocnice Na 
Homolce se stavěla do opozice proti nějakému ministrovi, není to prostě pravda. Ani si neumím 
představit, jak bychom to vlastně dělali. 
  
- Předchozí ministr zdravotnictví Holcát poslal do vaší nemocnice kontrolu. Její výsledky mají být v 
dubnu a nový ministr pak rozhodne, jak bude postupovat. Myslíte si, že to může mít pro vás i 
personální důsledky? 
  
Dokážu obhájit všechny své kroky ve funkci. Udržujeme s kolegy a kolegyněmi nemocnici ve velmi 
dobrém stavu a poskytujeme péči na nejvyšší úrovni. Je zvláštní, že náš boj za větší hospodárnost 
někdo popisuje v médiích obráceně. 
  
- Údajně jste také odmítli ministerstvu zdravotnictví jako svému zřizovateli už dříve poskytnout 
podkladové materiály ke kontrole. 
  
To je další nepravda. Nemocnice Na Homolce je v poslední době vystavena extrémnímu počtu 
kontrol. Posuďte sám – jen za rok 2013 zde proběhlo 39 kontrol, například z Finančního úřadu,  
České inspekce životního prostředí, ministerstva financí, inspektorátu práce, Pražské správy 
sociálního zabezpečení, Státního ústavu pro kontrolu léčiv, Hygienické stanice, VZP, Státního ústavu 
pro jadernou bezpečnost, Českého institutu pro akreditaci a řady dalších a žádná si nestěžovala na 
takzvanou informační blokádu. 
- Posteskl si exministr Holcát v rozhovoru pro některé noviny. 
  



Kontrola ministerstva zdravotnictví probíhá v nemocnici už od července 2013, dnes máme březen 
2014. Není pravda, že u nás narazila na informační blokádu. Ano, odmítli jsme splnit některé z jejích 
požadavků, ale jen pokud byly v rozporu se zákonem. Jako příklad uvádím, že ministerská kontrola 
chtěla seznam zaměstnanců nemocnice včetně jejich osobního čísla s uvedením jmen jejich dětí, 
které navštěvují podnikovou mateřskou školku. Nemůžeme porušovat zákony. Za dobu průběhu 
kontroly z ministerstva jsme jí předali již okolo sto třiceti tisíc stránek dokumentů. To je informační 
blokáda? 
  
- Diskuse o zdravotnictví se vždy točí kolem peněz.… 
  
My jsme si přes těžkou situaci celé české ekonomiky a restriktivní vyhlášku pro rok 2013 udrželi 
kladnou bilanci i za minulý rok. Že se to podařilo, na rozdíl od jiných nemocnic, je důkazem toho, že 
se chováme nejenom hospodárně, ale i efektivně. Loni jsme proto také obdrželi certifikát ČEKIA 
Stability Award třídy AA. 
  
- Jste prestižní nemocnice s mezinárodní akreditací. Když se psalo v souvislosti s nemocnicí o korupci 
za bývalého vedení, škodí to vašemu jménu? 
  
Samozřejmě, do médií se o naší nemocnici dostávají informace časově zavádějící a účelově pokřivené. 
Pozitivní informace se zkrátka "nenosí", ale to bohužel není jen náš problém. Realita je jiná, než se 
někdy tvrdí a píše, v tomto směru mají pro nás výpovědní hodnotu především hodnocení pacientů a 
veřejnosti. Nabízíme pacientům z celé republiky naprosto špičkovou péči například v oborech 
kardiovaskulární medicíny a neurologickoneurochirurgických onemocnění. Patříme mezi čtyři 
nemocnice v Česku, které mají mezinárodní akreditaci kvality a bezpečnosti JCI, kterou budeme letos 
obhajovat již počtvrté. Za projekt bezpečné klinické farmakoterapie jsme loni získali prvenství v 
celostátní soutěže Bezpečná nemocnice. Naše jméno je tedy velmi dobré. Je spíše nepochopitelné, že 
se ho někdo snaží pošpinit. 
  
---  
Za dobu průběhu kontroly z ministerstva jsme jí předali již okolo sto třiceti tisíc stránek dokumentů 
  
V uplynulých dvaceti letech jsme dokázali být vždy ziskoví 
 


